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Schriftelijke vragen - Onderzoek toekomstmogelijkheden Harmelerwaard 
 
Inleiding 
In de ontwerp Omgevingsvisie van de gemeente Woerden staat in de paragraaf ‘Achtertuin van 
Harmelen’ (p. 107) vermeld: 
‘In samenwerking met de Provincie Utrecht en de lokale betrokkenen wordt voor dit gebied een 
gebiedsprogramma uitgewerkt. De Provincie Utrecht en de gemeente zullen samen optrekken bij het 
onderzoek en de uitwerking van haalbaarheid en keuzes in dit gebied.’ 
 
Het gaat om circa 100 hectare in Harmelen, die een buffer vormen tussen Harmelen (Woerden) en 
de wijk Leidsche Rijn van gemeente Utrecht. 
 

 
Harmelerwaard tussen Gemeente Woerden en Utrecht 

De reikwijdte van het onderzoek zoals vermeld in de Omgevingsvisie: 
‘In het bijzonder gaat het hier om het kassengebied de Harmelerwaard, maar ook de 
woningbouwontwikkeling, kernrandzone-ontwikkeling bij Harmelen en recreatie, cultuurhistorie en 
landschap zijn opgaven die worden meegenomen in dit gebiedsprogramma.’ 
 
Op 22 maart 2022 verscheen een raadsinformatiebrief met de Startnotitie verkenningsstudie naar 
het toekomstperspectief van de Harmelerwaard in bijlage. Hierin wordt onder andere vermeld: 
- De startnotitie gaat uit van een brede verkenning zonder voor te sorteren op een toekomstige 

invulling van het gebied; 
- Projectleider: strategisch procesmanager abcnova. 
 
Abcnova  is een bureau voor stadsontwikkeling. Op de homepage van hun website staat dat helder 
vermeld: 
‘Onze managers en adviseurs zorgen voor grip op huisvestings- en vastgoedprojecten.’ 
 
In Woerden waren ze ingeschakeld bij de renovatie van het gemeentehuis en nu bij de nieuwbouw 
van het politiebureau. Elders zijn ze ingeschakeld voor het WTC in Amsterdam, herontwikkeling  van 
het V&D pand in Eindhoven of voor het provinciehuis in Groningen. Ervaring met recreatie, 
cultuurhistorie en landschap, waar het ingeval de Harmelerwaard om gaat, hebben ze niet. 
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De vragen van Inwonersbelangen zijn: 
1. Wat is precies de opdracht die gemeente Woerden aan abcnova gegeven heeft? 
2. Abcnova is een adviesbureau gespecialiseerd in stadsontwikkeling. Hoe is met de inzet van een 

dergelijk adviesbureau een ‘brede verkenning zonder voorsorteren op een toekomstige invulling’ 
gewaarborgd? 

3. Waarom is er voor een bureau voor stadsontwikkeling gekozen in deze fase van het project in 
plaats van voor een bureau met brede planologische expertise? 
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